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26.06.2024 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. 35 medarbejdere i Kalaallit Nunaata Radioa, hvoraf de fleste er journalister, har i løbet af 

1 år opsagt deres stillinger. Er det realistisk at fastholde den servicekontraktaftale, der 

løber fra den 1. januar 2023 til 31. december 2026?  

a.  Er det realistisk at de krav, der er fremsat heri, kan opfyldes? 

2. Kan servicekontraktaftalen, der skulle løbe fra den 1. januar 2023 til 31. december 2026, 

ændres undervejs?  

a) Kan det gavne KNR´s indsats for at komme over udfordringerne, at public 

servicekontrakten bliver ændret, således at KNR selv skulle planlægge længden af 

udsendelser?  

b) Hvilke konsekvenser for demokratiet vil en ændring af public servicekontrakten have 

iflg. Naalakkersuisut? 

c) Hvilke konsekvenser mener Naalakkersuisut, det vil have, hvis KNR selv kan bestemme   

hvilken form udsendelserne skal have, f.eks. TV, radio eller artikler, jf. public 

servicekontrakten? 

3. Har Naalakkersuisut planer om at indgå et medieforlig eller lave en ny mediepolitik? 

 (Medlem af Inatsisartut Pipaluk Lynge, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Under Future Greenland i Nuuk fremlagde og debatterede mediefolk. 

Der kom det frem, hvad status er for journalistik her i landet, og hvilke 

udfordringer der eksisterer. Hos KNR alene havde 35 journalister opsagt deres 

stillinger inden for den forgangne år. Grundene herfor er uvisse, men ifølge 
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public servicekontrakten er det bestemt, at der skal være et vis antal timer af 

bestemte udsendelser pr. år, og man tænker om dette er realistisk, og man 

kan sætte spørgsmålstegn ved om, disse kan opfyldes af de tilbageværende 

journalister. Færre journalister gjorde at nyhedsudsendelserne blev skåret ned, 

hvilket er skadelig for demokratiet. 

Journalisterne ønsker en mediepolitik, og de ønsker også, at der må laves et 

medieforlig.  

Derfor mener jeg, at der må ske ændringer i nyhedssektoren her i landet, og 

jeg ønsker at høre Naalakkersuisuts planer herom. Kan public 

servicekontraktaftalen, der skal realisere beskyttelsen af demokratiet, 

opfyldes?  


